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První školní den a prvňáčci poprvé ve své třídě

foto Ing. Petr Vymetálek 



Přítomni: Ing. Josef Paďour, Ing. Jana 
Trejtnarová, Daniela Bolečková, Ing. Roman 
Rusz, Josef Vagner, Alena Foglová, 
Matouš Paďour, DiS. Bc. Marta Gregušová, 
DiS., Ing. Jan Pokálený, Petra Zářecká

Omluveni: Roman Vagner

* Program jednání
Ing. Rusz požádal o doplnění programu, 

a to o uvádění jmenného hlasování v zápi-
sech ze zasedání městyse Kunvald a rovněž 
v Kunvaldském Poledníku.   

Paní Bc. Marta Gregušová požádala, 
zda by nemohly být vyfrézovány pařezy 

Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 10. 9. 2020

V Žamberku: 15. 10. 2020

Vážení občané,

obracíme se na Vás s naléhavou výzvou v době, kdy čelíme velmi významnému riziku 
ohrožení zdraví v souvislosti s prokázáním výskytu koronaviru. Vláda České republiky svým 
usnesením vyhlásila od 5. 10. 2020 nouzový stav a přijala celou řadu krizových opatření. 

Aktuální vývoj epidemiologické situace v rámci správního obvodu ORP Žamberk, který 
zahrnuje celkem 27 obcí, má negativní trend a počty aktuálně nakažených COVID 19 prudce 
stoupají. V této souvislosti stoupá rovněž počet nutných hospitalizací, který může způsobit 
obtížnou situaci ve spádové Orlickoústecké nemocnici.

Aktuální počet nakažených v ORP Žamberk, z toho aktuální počet hospitalizací:
 1. 10. 2020 – 29/1 
 8. 10. 2020 – 76/2 

 15. 10. 2020 – 164/9 
Abychom tento negativní trend zvrátili, musíme všichni zodpovědně dodržovat přijatá kri-

zová opatření, hygienická pravidla a pokud je to možné, snížit osobní kontakty na minimum 
a domov opouštět jen v nezbytném případě. 

Naléhavě Vás žádáme, pomozte nám svým zodpovědným přístupem zvládnout tuto mimo-
řádně závažnou krizovou situaci. 

Děkujeme Vám, společně to zvládneme.

Za Bezpečnostní radu ORP Žamberk:

Ing. Bc. Oldřich Jedlička – předseda BR a starosta města Žamberk 
Ivan Vrkoč – místostarosta č.1 města Žamberk 
Ing. Marcel Klement – tajemník Městského úřadu Žamberk 
Mgr. plk. Radomír Štantejský – ředitel úz. odboru Policie ČR, Ústí nad Orlicí 
Ing. mjr. Zdeněk Koutník – velitel požární stanice HZS Žamberk 
Petr Fiala – starosta města Letohrad 
Miroslav Wágner – starosta města Jablonné nad Orl. 
Ing. Vladimír Fikejs – tajemník KŠ ORP

VÝZVA
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po odkácených stromech na pozemku 
před kostelem. Ing. Paďour odpověděl, že 
tyto pařezy jsou na soukromém pozemku 
a odfrézování znamená i určitý finanční 
náklad. Sdělil, že může nezávazně poptat 
cenu za odfrézování pařezů.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 10 hlasy 
(všichni přítomní zastupitelé pro) navržený 
program jednání včetně doplněného bodu 
jednání navrženého Ing. Ruszem.

* Rozpočtové opatření č. 5/2020.
Předseda Finančního výboru p. Matouš 

Paďour seznámil zastupitele a veřej-
nost s návrhem Rozpočtového opat-
ření č. 5/2020. V Rozpočtovém opat-
ření, které upravuje nutné neplánované 
výdaje a příjmy, jsou zahrnuty následu-
jící výdaje: 300.000,– Kč podíl na úhradě 
pořízení nového dodávkového automobilu 
ZJ SDH Kunvald, 12.000,– Kč – havarijní 
pojištění na nový dopravní automobil ZJ 
SDH Kunvald – Ford Tranzit. Na straně pří-
jmové jsou zohledněny následující příjmy: 
36.000,– Kč – účelová dotace na vybavení 
ZJ SDH Kunvald, 315.000,– Kč – prodej sta-
vebního pozemku, dotace – kompenzační 
bonus COVID 1.180.000,– Kč, dotace na 
uspořádání voleb – Pard. kraj – 31.000,– Kč.

Zastupitelstvo odsouhlasilo Rozpočtové 
opatření č. 5/2020 10 hlasy (všichni pří-
tomní zastupitelé pro).

* Kunvald 392 – penzion U Lípy.
Starosta městysu informoval, že dne 

3. 9. 2020 provedla společnost VaK, a.s. 
kamerovou prohlídku kanalizace z čp. 392 
s následujícím výsledkem: na přípojce 
z WC, která vede pod schodištěm k hlav-
nímu vchodu a je z kameniny DN 150, na 
které je viditelná prasklina, jsou posunutá 
hrdla a při spuštění vody se do 15 minut 
objevila na dvou místech voda u základů, 
která vytékala na pozemek souseda. 
Prohlídku bylo možno provést v úseku po 
první odbočení na WC, vzhledem k tomu, 
že nedrží hrdla, může být problém v úseku, 
do kterého se kamera již nedostala. Další 
šachta je pod terasou, kde je několik pří-
pojek (kuchyň, patra, odkanalizování 
sklepa). Na přípojce z kuchyně byla kon-
statována nutná výměna přípojky včetně 
lapolu. Další přípojky jsou ve stavu odpo-
vídajícímu stáří a opotřebování a řešila by 
se v průběhu přestavby. 

Starosta dále uvedl, že byla poptána 
firma na realizaci projektové dokumen-
tace revitalizace přízemí objektu penzi-
onu U Lípy. Zastupitelé dostali jak návrh 
smlouvy, tak cenovou nabídku na zho-
tovení PD v zaslaných podkladech k jed-
nání zastupitelstvu. Starosta požádal 
Ing. Trejtnarovou o podrobnější informaci 
k nabídce a smlouvě. Jana Trejtnarová sdě-
lila, že byla poptána firma Projecticon s.r.o. 
se sídlem v Novém Hrádku, která vypracuje 
PD do tří měsíců od podepsání smlouvy, 
celková cena včetně projektu obnovy 
gastro zařízení činí 422.290,– Kč vč. DPH. 
Dále uvedla, že návrh smlouvy projednala 
s Ing. Musilem, který návrh textu smlouvy 
odsouhlasil. 

Ing. Rusz se dotázal, zda byla oslo-
vena pouze tato firma a dle jeho názoru 
by mělo být provedeno výběrové řízení. 
Ing. Trejtnarová odpověděla, že oslovila více 
firem, avšak tato jediná firma byla v sou-
časné době ochotna realizovat zakázku, dále 
uvedla, že se jedná o zkušenou projekční 
kancelář. Ing. Rusz dále uvedl, že dle webo-
vých stránek této firmy tato firma nereali-
zovala žádný podobný provoz a nedomnívá 
se, že by firma byla vhodná k realizaci tak 
zásadní úpravy, cena se mu zdá nepřimě-
řeně vysoká, dále se dotázal, kdo bude řešit 
stavební povolení. Dále se Ing. Rusz dotá-
zal, zda je nám známa finanční náročnost 
realizace projektu.

Starosta uvedl, že je naprosto běžné, 
že projekční kanceláře si na specializované 
projekční činnosti sjednávají odborné firmy 
(v tomto případě gastro - provoz), což se 
děje i v tomto případě. 

V případě dotazu na realizační cenu 
uvedl, že těžko můžeme předjímat a tato 
cena bude známa po zpracování PD, nic-
méně známe z předchozích jednání před-
běžnou cenu realizace gastro - provozu. 
Jana Trejtnarová uvedla, že se jedná ozku-
šenou projekční kancelář, která dle smlouvy 
poskytuje dostatečné záruky na provedení 
PD. Uvedla, že by nemělo dojít k žádným 
zásadním dispozičním změnám a pokud 
bude nutné stavební povolení – ať již jej 
bude vyřizovat kdokoli (projekční kance-
lář nebo městys), projekční kancelář ručí 
za správnost projektové dokumentace 
včetně všech vyjádření nutných ke sta-
vebnímu povolení. Cena dle jejího názoru 



2

není nikterak mimo rámec současných cen 
projekčních kanceláří.

Zastupitelstvo po projednání dalších 
připomínek a vyslechnutí dalších názorů 
občanů odsouhlasilo 9 hlasy (všichni pří-
tomní zastupitelé, mimo Ing. Rusze, pro), 
1 hlas proti (Ing. Rusz) uzavření smlouvy 
na realizaci PD s firmou Projekticon, s.r.o. 
a pověřilo starostu jejím podpisem

* Zásahová jednotka SDH.
Starosta městysu seznámil přítomné 

se skutečností, že dne 3. 9. 2020 byl pře-
vzat od dodavatele AUTO Trutnov nový 
dopravní automobil Ford Tranzit, který 
byl v sobotu 5. 9. 2020 předán do užívání 
Zásahové jednotce SDH Kunvald. Sdělil, že 
všechny potřebné dokumenty pro provoz 
vozidla jsou vyřízeny, vozidlo bylo rovněž 
havarijně pojištěno a je zařazeno do sys-
tému IZS. Byla zaslána žádost na GŘ HZS 
o proplacení příspěvku na pořízení auto-
mobilu.

Dále starosta uvedl, že v souvislosti 
s pořízením tohoto automobilu je nutné 
provést stavební úpravy budovy hasič-
ské zbrojnice, Kunvald čp. 7, a to vybu-
dovat třetí stání v prostoru dílny a skladu. 
V současné době je v jednání zhotovení 
potřebné projektové dokumentace ke sta-
vebnímu povolení, neboť se bude zasaho-
vat do nosné zdi.

V této souvislosti vyslovila paní Alena 
Foglová poděkování všem hasičům za jejich 
záslužnou a obětavou práci pro Kunvald 
a jeho občany. 

Zastupitelstvo vzalo všechny informace 
a připomínky, které zazněly v tomto bodě, 
na vědomí.

* Individuální dotace z rozpočtu městyse.
Starosta městyse uvedl, že v řádném 

termínu pro podání žádostí (31. 8.) byly na 
úřad městyse doručeny čtyři žádosti násle-
dujících organizací: 

· AFK Kunvald, z.s., který žádá  
o úhradu části nákladů spojených s opravou 
areálu fotbalového hřiště (oprava a výměna 
části záchytných sítí, oprava střídaček – 
výměna střešní krytiny, stěn a částečně 
i dřevěných prvků, výměna části prken na 
tribuně, výměna opotřebených sprchových 
hadic), celkový náklad 34.200 Kč, požado-
vaná výše dotace 29.200 Kč, fin. spoluú-
čast žadatele – 5.000 Kč.

· TJ Sokol Kunvald, p.s. žádá o úhradu 
části nákladů spojených s opravou a výmě-
nou žlabů a svodů dešťové vody, opravu 
vnější omítky na čelní straně budovy, příspě-
vek na provoz – celkový náklad 40.000 Kč, 
požadovaná výše dotace 36.000 Kč, fin. 
spoluúčast žadatele – 4.000 Kč. 

· Myslivecký spolek Kunvald, z.s. 
žádá o úhradu části nákladů spojených 
s opravou a výměnou oken a vchodových 
dveří – celkový náklad 65.531 Kč, požado-
vaná výše dotace 40.000 Kč, fin. spoluú-
čast žadatele – 25.531 Kč. 

· Český svaz včelařů, ZO Kunvald, 
z.s. žádá na příspěvek na zřízení 4 odpo-
činkových míst – „laviček přátelství“ na 
vybraných místech v Kunvaldu – cel-
kový náklad 53.800 Kč, požadovaná 
výše dotace 48.800 Kč, fin. spoluúčast 
žadatele – 5.000  Kč.

Starosta dále uvedl, že ve schváleném 
rozpočtu městyse Kunvald je pro program 
individuálních dotací vyčleněna částka 
100.000 Kč. 

Hodnotitelská komise ve složení 
Ing. Josef Paďour, Ing. Jana Trejtnarová, 
Petra Zářecká provedla hodnocení nabí-
dek dne 8. 9. 2020. Komise při hodnocení 
vyřadila žádost Českého svazu včelařů, 
z.s., Základní organizace Kunvald. Kvalita 
projektu byla vyhodnocena jako nedosta-
tečná, neboť není v projektu konkrétně 
uvedeno, na jakých místech a pozem-
cích budou 4 lavičky a 2 stolky umístěny. 
Nebyly tedy ani doloženy souhlasy vlast-
níků dotčených pozemků s umístěním lavi-
ček a stolků. Dále v projektu nejsou uve-
deny technické parametry laviček a stolků, 
není tedy zřejmé, zda ceny uvedené v pří-
loze jsou odpovídající. Především však 
z dotačního titulu v souladu s podmín-
kami nelze hradit tzv. neuznatelné náklady, 
zejména pořízení nebo technické zhod-
nocení dlouhodobého hmotného nebo 
nehmotného majetku, s výjimkou zdra-
votnických či jiných sociálních pomůcek 
a zařízení – v tomto bodě nesplnila žádost 
podmínku dotačního programu. 

Závěrem se členové komise shodli 
v názoru, že základním účelem tohoto 
dotačního programu je především pod-
pora činností spolků žádajících o indivi-
duální dotaci, případně zlepšení zázemí 
spolků sloužícího k jejich činnosti. Dále se 
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členové komise shodli, že projekty tohoto 
typu lze řešit v rámci městyse jiným způ-
sobem.

Hodnotící komise proto navrhuje roz-
dělit finanční částku 100.000,– Kč násle-
dujícím způsobem:

AFK Kunvald, z.s. – výše příspěvku 
městyse z dot. programu Individuální 
dotace – 27.000 Kč

TJ Sokol Kunvald –  výše příspěvku 
městyse z dot. programu Individuální 
dotace – 35.000 Kč

Myslivecký spolek Kunvald – výše 
příspěvku z dot. programu Individuální 
dotace – 38.000 Kč.

Starosta městyse dále vyslovil názor 
a politování nad tím, že zástupci včel. spolku 
nežádají například na příspěvek na dokrmo-
vání včel, či vakcíny, nebo jiné prostředky, 
které by byly ku prospěchu členů spolku, 
a dodal, že pokud by žádost byla podána na 
podobné účely ku prospěchu záslužné čin-
nosti včelařů, pak by ji nepochybně komise 
i zastupitelé odsouhlasili.

Ing Rusz vyslovil názor, že chápe roz-
hodnutí komise týkající se přiznání dotace 
na tento účel, avšak myšlenku by nezavr-
hoval, je prospěšná. Starosta uvedl, že ani 
on a domnívá se i další zastupitelé návrh 
nezavrhují, avšak lze jej uskutečnit jiným 
způsobem.

Mgr. Monika Jindrová se dotázala, zda 
je na Úřadu městyse zaevidováno doplnění 
žádosti, které na upozornění paní účetní 
vložili do poštovní schránky městysu 
a zda se tato schránka vybírá. Starosta 
městyse odpověděl, že mu není známo, že 
by na Úřadu městyse do dne konání zase-
dání zastupitelstva došlo nějaké doplnění. 
Schránka se vybírá občasně, neboť poš-
tovní služby jsou řešeny jiným způsobem. 

Zastupitelstvo po dalším projednání 
odsouhlasilo 10 hlasy (všichni přítomní 
zastupitelé pro) návrh hodnotící komise na 
poskytnutí příspěvků z dotačního programu 
městysu Kunvald Individuální dotace takto:   

AFK Kunvald, z.s. – výše příspěvku 
městyse z dot. programu Individuální 
dotace – 27.000 Kč

TJ Sokol Kunvald –  výše příspěvku 
městyse z dot. programu Individuální 
dotace – 35.000 Kč

Myslivecký spolek Kunvald – výše 
příspěvku z dot. programu Individuální 
dotace – 38.000 Kč.

* Smlouva na poskytnutí účelové dotace na 
požární techniku pro ZJ SDH Kunvald.

Starosta městysu uvedl, že Pardubický 
kraj zaslal návrh textu Smlouvy o poskyt-
nutí programové účelové dotace na požární 
techniku a věcné prostředky požární 
ochrany jednotky sboru dobrovolných 
hasičů obce z rozpočtu Pardubického 
kraje na rok 2020 – II. kolo, Evidenční číslo 
smlouvy OKŘ/20/23495. Z této dotace bude 
pořízeno 6 ks zásahových obleků Bushfire, 
motorová pila Husqvarna 450 a neprořezné 
kalhotové návleky.

Zastupitelstvo po krátkém dalším pro-
jednání odsouhlasilo 10 hlasy (všichni pří-
tomní zastupitelé pro) návrh textu Smlouvy 
o poskytnutí programové účelové dotace 
na požární techniku a věcné prostředky 
požární ochrany jednotky sboru dobrovol-
ných hasičů obce z rozpočtu Pardubického 
kraje na rok 2020 – II. kolo, Evidenční číslo 
smlouvy OKŘ/20/23495, a pověřilo sta-
rostu jejím podpisem.

* Žádost o souhlas s výstavbou vodovod. pří-
pojky na pozemku ve vlastnictví městyse –  
p. Hůlka, čp. 60.

Starosta městysu seznámil zastupitel-
stvo a přítomné občany se žádostí man-
želů Hůlkových, Kunvald čp. 60 o sou-
hlas s vybudováním vodovodní pří-
pojky po pozemku ve vlastnictví městyse 
p. č. 147/2 – ostatní plocha – ostatní komu-
nikace, který je ve vlastnictví městysu 
Kunvald, v délce cca 140 m. Uvedl, že se 
jedná o travnatou cestu a vzhledem k tomu, 
že se jedná o vodovodní přípojku, doporu-
čuje žádost odsouhlasit s tím, že ve sta-
novisku bude uvedena podmínka uvedení 
cesty do původního stavu včetně detailních 
podmínek (hutnění po vrstvách apod.).

Zastupitelstvo odsouhlasilo žádost 
manželů Hůlkových o zřízení vodovodní 
přípojky v pozemku p. č. 147/2 10 hlasy 
(všichni přítomní zastupitelé pro) za výše 
uvedených podmínek.

* Různé.
– Informace o rekonstrukci komunikace 

III. třídy – v průběhu měsíce října by měl 
být kompletně zrekonstruován úsek silnice 
III. třídy v Kunvaldu, a to v úseku od nemo-
vitosti Mysliveckého spolku po parkoviště 
u sv. Jána. Stavba by měla být dokončena 
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do konce října a předpokládá se úplná uzá-
věra úseku silnice. Zastupitelstvo po krát-
kém projednání vzalo informace na vědomí.

– Rozšíření veřejného osvětlení – sta-
rosta informoval o skutečnosti, že v sou-
časné době probíhá výstavba nové části 
veřejného osvětlení požadovaná občany 
Kunvaldu, a to v úseku od křižovatky 
na Klášterec nad Orlicí po autobusovou 
zastávku U Komenského. Stavbu provádí 
firma ELEKTRO Václav Jedlička Žamberk, 
uvedl, že pod křižovatkou se podařilo zajis-
tit vedení kabelu protlakem a nebude nutné 
překopávat silnici. Zastupitelstvo vzalo 
informace na vědomí.

* Uvádění jmenného seznamu hlasujících 
zastupitelů v zápisu a KP.

Starosta uvedl, že se jedná o doplněný 
bod programu navržený Ing. Ruszem při 
projednávání programu zasedání zastupi-
telstva.

Jana Trejtnarová uvedla, že stan-
dardně při každém zasedání zastupitel-
stva je v průběhu zapisován do archů 
výsledek hlasování jmenovitě a tyto archy 
jsou nedílnou součástí a přílohou kaž-
dého zápisu a jsou k nahlédnutí každému 
občanovi. Nevidí tedy důvod, proč zapiso-
vat jmenovité hlasování do zápisů a pokud 
si Ing. Rusz přeje k jemu zasílaným vyžá-
daným zápisům ze zasedání zastupitelstva 
dokládat i tyto hlasovací archy, mohou mu 
být ve skenu zasílány.

V případě Poledníku uvedla, že doposud 
žádný takový požadavek od nikoho neza-
zněl, ale pokud se k tomu zastupitelstvo 

vyjádří kladně, není problém do KP výsle-
dek hlasování jmenovitě uvádět. Po další 
diskusi bylo dohodnuto, že od příštího čísla 
KP bude hlasování u jednotlivých bodů uvá-
děno jmenovitě dle zastupitelů.  

Zastupitelstvo vzalo informace, které 
zazněly v tomto bodě na vědomí.

* Diskuse.
– p. Josef Trejtnar se dotázal, kdo pro-

jektoval stání kontejnerů pod Bratrskou 
lípou, je dle jeho názoru nepříliš dobře 
vyřešeno. Starosta uvedl, že při budování 
stanoviště muselo být zohledněno vytyčení 
pozemku ve vlastnictví městyse. Hranice 
pozemku je posunuta. Bude učiněno opat-
ření, aby kontejnery nemohly v zimním 
období sklouznout, případně se svézt do 
komunikace.

– paní Alena Foglová požádala, zda by 
u Bratrské lípy nemohl být umístěn stojan 
se sáčky na psí exkrementy, starosta odpo-
věděl, že u Bratrské lípy se jedná o sou-
kromé pozemky. Jediné místo, kde by toto 
zařízení mohlo být umístěno je u kontejnerů 
pod Bratrskou lípou. Dále požádala, zda by 
u laviček na parkovišti na dolním Kunvaldu 
nemohl být umístěn pevný koš na odpadky, 
stejně jako v centru městysu.

– Jana Trejtnarová zmínila možnost 
veřejného „přímého“ přenosu ze zasedání 
zastupitelstev.

Zastupitelstvo vzalo všechny příspěvky, 
náměty a informace, které zazněly v bodě 
Diskuse na vědomí.

Přítomni: Ing. Josef Paďour, Ing. Jana Trejt-
narová, Daniela Bolečková, Alena Foglová, 
Ing. Jan Pokálený, Petra Zářecká, Roman 
Vagner

Omluveni: Ing. Roman Rusz, Matouš 
Paďour, DiS., Bc. Marta Gregušová, DiS., 
Josef Vágner

* Program jednání
Zastupitelstvo odsouhlasilo 7 hlasy 

(všichni přítomní zastupitelé pro) navržený 
program jednání.

* Masarykova základní škola a mateřská 
škola Kunvald – kontrola Krajské hygienické 
stanice.

Starosta městyse požádal zastupitele, 
aby z důvodu přítomnosti paní ředitelky 
a jejím dalším povinnostem byl tento bod 
projednán přednostně.

Informoval o výsledku kontroly Krajské 
hygienické stanice Pardubického kraje se 
sídlem v Pardubicích, která proběhla na 
základě anonymního podnětu, a to jednak 
v Mateřské škole Kunvald na oblast soci-
álního zázemí mateřské školy, nedostatek 

Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 8. 10. 2020
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intimity dětí na WC a v umývárně, opotře-
bené vybavení a dále na základě anonym-
ního podnětu na kvalitu mytí stolního nádobí 
v kuchyni základní školy a dodržování proti-
epidemických opatření MZČr v souvislosti 
s aktuální epidemickou situací.

Starosta uvedl, že kontroly nebyly 
předem ohlášeny, měly možnost tak posou-
dit běžné provozní podmínky a seznámil 
zastupitelstvo s výsledky kontrol dle jednot-
livých Protokolů o kontrole:

- výsledek kontroly v Mateřské škole:
Místnost umývárny s WC dětí je pří-

stupná z chodby – šatny dětí. Z chodby není 
vidět na WC – tato jsou oddělena od částí 
místnosti s umyvadly s přepážkami. V umý-
várně dětí jsou všechny vodovodní baterie 
napojeny na společnou mísící baterii, osa-
zenou mimo dosah dětí – je zde jeden výto-
kový ventil. Počet umyvadel 8, na každém 
umyvadle je k dispozici dávkovač s teku-
tým mýdlem. Každé dítě zde má označený 
látkový ručník, který se mění 2× týdně. 
Ručníky se vzájemně nedotýkají. K dispo-
zici je zde jedna sprchová vanička. Případné 
koupání dětí se provádí individuálně, nikoli 
za přítomnosti dalších dětí. K dispozici je 
zde 9 dětských záchodových mís, v době 
kontroly byly všechny čisté a spláchnuté, 
nebyl zde cítit zápach ani viditelné znečiš-
tění okolí WC. Úklid hygienického zařízení se 
provádí denně – setření na vlhko s použitím 
dezinfekce, v případě potřeby se uklízí více-
krát denně. Pro úklid tohoto patra je v tech-
nické místnosti výlevka s přívodem teplé 
a studené vody. Nebyla zjištěna porušená 
dlažba ani obklady stěn (tyto splňují poža-
davek min. výšky 150 cm). Při státním zdra-
votním dozoru nebyly shledány závady. 

- výsledek kontroly ZŠ a stravovacího pro-
vozu:

Při kontrole bylo zjištěno, že se ve škole 
dodržují podmínky stanovené v manuálu pro 
provoz škol a školských zařízení 2020/2021 
vzhledem ke Covid 19 (dále „Manuál“) – 
úklid, používání desinfekčních prostředků 
s virucidní aktivitou, stravování dětí členěno 
na skupiny. Dle sdělení ředitelky je schvá-
leno Městysem Kunvald zadání projektu 
k realizaci nové školní jídelny s výhledem 
uvedení do provozu 1–2 roky. Ve stravova-
cím provozu se vaří 130 porcí obědů pro 
MŠ, ZŠ a personál školy. Cizí strávníci se 
zde nestravují. Školní jídelna umývá nádobí 

ručně v nerezovém dvoudřezu, kdy se při 
finálním oplachu nádobí používá horká voda 
(cca 60 °C). Likvidace odpadů – potravinář-
ské odpady a zbytky jídel se likvidují denně 
a odnášejí z varny v uzavíratelné nádobě. 

Zjištěná závada: V šatně personálu 
kuchyně, na WC personálu kuchyně – 
v předsíni je viditelná vlhkost omítky s odlu-
čováním částeček. U vstupu do skladu trvan-
livých potravin a dále podél regálu s bale-
nými potravinami je viditelná vlhkost omítky 
s odlučováním částeček či je tato omítka 
zcela odstraněna (aktuální řešení problému 
probíhá). Odstranění zjištěných nedostatku 
– do 14. 10. 2020.

Paní ředitelka školy uvedla, že byla kon-
trole osobně přítomna, vše bylo v pořádku, 
jediným problémem bylo zjištěné vlhké 
zdivo, jehož oprava se aktuálně řeší. 
Problémem je nemoc pana školníka, který 
vždy přípravné práce zajišťoval a v sou-
časné době je nemá kdo zajistit, požádala 
proto o pomoc v této záležitosti. Jedná se 
o opakovaný problém.

Zastupitelstvo vzalo všechny informace, 
které zazněly v tomto bodě na vědomí.

* Bezdotykové dávkovače desinfekce – ZŠ.
Starosta městyse seznámil zastupitel-

stvo a přítomné se žádostí Jedličkových 
o umístění bezdotykových dávkovačů des-
infekce do budovy školy. 

Starosta k této záležitosti uvedl, že zále-
žitost je řešitelná, nabídka přístrojů tohoto 
typu je široká, je nutné však zvážit umístění 
tak, aby vyhovělo všem – malým i větším 
dětem a dospělým. Mělo by být umístěno 
u vchodu do školní budovy,

Paní ředitelka školy uvedla, že dle hygi-
eny je současné řešení odpovídající a dosta-
čující a je nutné zvážit umístění tak, aby 
vyhovovalo a nebylo v rozporu s dalšími 
předpisy. 

Paní Alena Foglová uvedla, že s bezdo-
tykovými dávkovači má zkušenosti ze své 
práce, kde tyto dávkovače používají již delší 
dobu. Nevidí zásadní problém, je dle jejího 
názoru nutno zvolit vhodné umístění.

Paní Mgr. Jindrová uvedla, zda by nebylo 
v této souvislosti vhodné pořídit bezdoty-
kový dávkovač i na Úřad městyse. 

Zastupitelstvo po další diskusi odsou-
hlasilo 7 hlasy (všichni přítomní zastupi-
telé pro) pořízení bezdotykového dávkovače 
do budovy Základní školy a mateřské školy 
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Kunvald. Řešení umístění bude určeno podle 
typu dávkovače a tak, aby nebránilo běž-
nému provozu a bezpečnostním předpisům 
(únikové cesty).     

* Zimní údržba komunikací na sezonu 
2020/2021.

Starosta městysu uvedl, že zastupi-
telé měli možnost se seznámit s návrhem 
Operačního plánu zimní údržby na zimní 
období 2020/2021, který jim byl zaslán 
v podkladech k zasedání zastupitelstva. 
Uvedl, že zimní údržba komunikací by měla 
probíhat stejně, jako v uplynulé zimní sezoně. 
Na Úřad městysu nebyl doručen žádný poža-
davek na změnu či doplnění údržby komuni-
kací. Smluvními partnery nadále zůstanou – 
stejně jako v uplynulém roce – Kunvaldská, 
a.s., pan Miroslav Toman, p. František Fajgl.

Zastupitelstvo po dalším krátkém pro-
jednání odsouhlasilo 7 hlasy (všichni pří-
tomní zastupitelé pro) Operační plán zimní 
údržby chodníků a místních komunikací na 
zimní období 2020/2021.

* Informace o jednání s administrátorem 
římsko-katolické farnosti Kunvald.

Starosta městysu uvedl, že jak všichni 
vědí, je novým administrátorem římsko-kato-
lické farnosti Kunvald p. Kolbaba, se kterým 
proběhlo jednání týkající se vodovodních pří-
pojek na hřbitovy a možné směny pozemků 
mezi ŘKF a městysem Kunvald

Jana Trejtnarová uvedla, že o možné 
směně pozemků, kterou by městys mohl 
získat pozemky vhodné pro výstavbu, bylo 
jednáno již s předchozím administrátorem 
farnosti a také s biskupstvím. Městys nabízel 
směnu pozemku ve stejné výměře a finanční 
doplatek do hodnoty pozemku ve vlastnictví 
ŘKF stanovené znaleckým posudkem, který 
nechalo zpracovat biskupství. Nedošlo však 
k dohodě všech tří stran (k realizaci je nutný 
souhlas pana biskupa, administrátora far-
nosti a zástupce městysu – starosty). Pan 
administrátor nedal souhlas, jednání se tedy 
zastavila.

Otázka byla znovu otevřena na jed-
nání s novým panem administrátorem, 
který však následně sdělil, že pokud nemá 
městys vhodné pozemky v celkové hod-
notě pozemku, o který má městys zájem, 
směnu nelze uskutečnit. Nemá rovněž zájem 
o doplatek finanční hodnoty. Tím považuje 
tato jednání za ukončená.

Dále se jednání týkala vodovodních pří-
pojek na hřbitovy a urnový háj, které slouží 
k zalévání hrobů. Starosta uvedl, že vodo-
měr, kterým je odečítána spotřeba vody 
na zalévání hřbitovů je umístěn v budově 
fary, městys má s ŘKF uzavřenou řádnou 
Dohodu a spotřebu vody městys řádně 
hradí firmě VaK, a.s.. Pan administrátor 
v této záležitosti konstatoval, že je pro něho 
tento způsob nepřijatelný a nadále jej není 
ochoten akceptovat, také vzhledem k tomu, 
že vedení vody je umístěno pod pozemky, 
které jsou ve vlastnictví ŘKF a za toto 
vedení nikdy v minulosti nebyl ŘKF odve-
den a není odváděn poplatek. Dále sdělil, že 
městys je ze zákona správcem pohřebiště 
a voda na zalévání je tedy starostí správce 
pohřebiště (jedná se o horní hřbitov, dolní 
hřbitov a zahradu kolem fary) Pozemek 
Urnového háje je ve vlastnictví Městysu 
Kunvald. 

Zástupci městysu Kunvald tedy na jed-
nání nabídli zlegalizování podzemního 
vedení a zřízení věcného břemene vloženého 
do Katastru nemovitostí. Pan administrá-
tor v této záležitosti dále odkázal na jednání 
s Biskupstvím královéhradeckým.

Zastupitelstvo po dalším projednání 
odsouhlasilo 7 hlasy (všichni přítomní 
zastupitelé pro) vyvolání jednání ve věci 
vodovodních přípojek sloužících majitelům 
hrobů k zalévání s Biskupstvím královéhra-
deckým s návrhem zřízení úplatného věc-
ného břemene, stanoveného na základě zna-
leckého posudku.

* Informace o kontrole VZP.
Starosta městysu informoval zastupi-

tele a přítomné občany o kontrole, kterou 
provedl zaměstnanec VZP a jejímž před-
mětem byla správnost plateb pojistného 
na veřejné zdravotní pojištění a dodržo-
vání ostatních povinností plátce pojistného 
dne 10. 9. 2020. Při kontrole nebyly zjištěny 
nedostatky. Zastupitelstvo vzalo informace 
na vědomí.

* Informace o auditu spol. EKO-KOM.
Starosta městysu seznámil zastupi-

telstvo a přítomné občany s průběhem 
a výsledkem kontroly zástupce společnosti 
EKO-KOM – jedná se o tříděné odpady, za 
jejich množství společnost EKO-KOM pro-
plácí městysi finanční příspěvek vždy dle 
předkládaných podkladů pro vznik nároku 
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na odměnu. Bylo kontrolováno období 
roku 2019.

V závěru protokolu z kontroly byly kon-
statovány administrativní nedostatky, a to 
chybné vykazování sběru u papíru, skla 
a kovů, které sváží firma Plundra (sběr 
Výkupna „V“ x sběr nádobový „N“), a dále 
byl řešen aktuální počet nádob na tříděný 
odpad. Administrativní nedostatky byly 
vysvětleny v průběhu kontroly a nadále 
budou sběry vykazovány požadovaným způ-
sobem.

Zastupitelstvo vzalo informace, které 
zazněly v tomto bodě jednání na vědomí.

* Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věc-
ného břemene – ČEZ distribuce, a.s.

Starosta městyse uvedl, že se jedná 
o zřízení věcného břemene pro přípojky 
kNN pro stavební parcely p. č. 7328 a 7329. 
Návrh Smlouvy obdrželi zastupitelé v pod-
kladech pro jednání. 

Dále starosta uvedl, že jednal na místě 
samém se zástupcem projekční kanceláře, 
který sdělil, že technicky není možné pod 
asfaltovým povrchem realizovat vedení 
formou řízeného protlaku vzhledem k velmi 
ostrému úhlu a velkému poloměru na příliš 
krátké vzdálenosti. Dle předběžné dohody 
bude městys při vydání souhlasu obnovení 
asfaltového povrchu v plné šíři komunikace 
v celém úseku vedení přípojky kNN.

Zastupitelstvo po dalším krátkém pro-
jednání odsouhlasilo 7 hlasy (všichni 
přítomní zastupitelé pro) návrh textu 
Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věc-
ného břemene a dohodu o umístění stavby 
č. IV-12_2020768/SOBS VB/1 Kunvald, par. 
Č. 7328, kNN za podmínky obnovení asfal-
tového povrchu v plné šíři komunikace 
v celém úseku vedení přípojky kNN a pově-
řilo starostu jejím podpisem.

* Žádost o zasazení lípy na pozemku 
Městysu Kunvald.

Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí 
Českého svazu včelařů, z.s., Okresní orga-
nizace Ústí nad Orlicí, Základní organizace 
Kunvald o možnost vysadit ke 125. výročí 
činnosti lípu na pozemku ve vlastnictví 
městyse Kunvald, a to u dolní kapličky – 
poz. p. č. 3362/1. V žádosti je uvedeno, že 
následnou péči o strom budou zajišťovat 
členové ČSV a ČZS.

Jana Trejtnarová k žádosti uvedla, 
že v místě roste – jak je uvedeno 

i v žádosti – lískový keř, který se rozrůstá 
a chřadnoucí smrk omorika. Dále zde – 
v těsné blízkosti kapličky roste nový exem-
plář lípy. Na obou stromech je patrná konku-
rence vzrostlé lípy v blízkosti, proto nepro-
spívají.

Obě vzrostlé lípy mají být ošetřeny zdra-
votním a odlehčovacím řezem, neboť silně 
prosychají a zásah je vzhledem k blízkosti 
stavby i místní komunikace nezbytný, a to 
i z bezpečnostních důvodů, proto požádala 
o realizaci výsadby až pro ošetření obou 
vzrostlých stromů.

Paní Alena Foglová uvedla, že jakýkoli 
strom, který roste v blízkosti nemovitostí 
nebo komunikace představuje v budoucnu, 
jakmile dosáhne většího vzrůstu, potencio-
nální nebezpečí a problémy. 

Paní Mgr. Jindrová uvedla, že zváží kul-
tivar lípy, která by nedorůstala velikosti jako 
běžné lípy a že se před výsadbou je možné 
na místě samém sejít a dohodnout vše 
potřebné.

Zastupitelstvo po další krátké diskusi 
odsouhlasilo 7 hlasy (všichni přítomní zastu-
pitelé pro) žádost ČSV, ZO Kunvald o mož-
nost vysazení lípy na pozemku p. č. 3362/1.

* Žádost o směnu pozemků – p. Eduard 
Štumpf.

Zastupitelstvo se zabývalo žádostí pana 
E. Štumpfa o směnu pozemků – pan Štumpf 
tuto žádost z minulého jednání zastupitel-
stva stáhl. 

Jedná se o pozemky p.č. 7330 a 7331, 
které jsou nyní v majetku městyse a byly zís-
kány bezúplatně od Státního pozemkového 
fondu za určitých podmínek. Výše uvedené 
pozemky jsou zatíženy sítěmi a jejich vyu-
žitelnost pro výstavbu je tam velmi ome-
zena. Za tyto pozemky nabízí pozemek 7323. 
Případná směna by musela splnit podmínky, 
které stanovil tehdejší SPF tak, aby městys 
nebyl vystaven případné sankci a nástupce 
Státního pozemkového fondu SPÚ by s touto 
směnou musel souhlasit.

Pan Štumpf předložil žádost opě-
tovně s doložením vyjádření paní Ing. Věry 
Březinové, vedoucí oddělení převodu 
majetku státu, zástupkyně ředitele KPÚ pro 
Pardubický kraj.

Dle jejího vyjádření SPÚ s navrženou 
směnou souhlasí.

Zastupitelstvo vzalo žádost p. Štumpfa 
i vyjádření SPÚ na vědomí. Záměr směny 
bude vyvěšen po zákonem stanovenou dobu 
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na úřední desce a poté se k němu zastupitel-
stvo na svém dalším jednání vrátí.  

* Žádost o koupi pozemku – sl. Buriánková, 
p. Matyk.

Starosta městyse seznámil zastupitelstvo 
se žádostí sl. Buriánkové a p. Matyka o koupi 
pozemkové parcely č. 7338, k. ú. Kunvald za 
účelem výstavby rodinného domu.

Jedná se o parcelu v lokalitě zástavby, 
ve které se řeší rovněž směna s panem 
Štumpfem, proto starosta doporučil vyčkat 
se zveřejněním záměru prodeje po uskuteč-
nění směny. Dále uvedl, že přípojka ČEZ do 
lokality je reálná, rovněž vodovodní přípojky 
by neměly být problémem.

Jana Trejtnarová uvedla, že zastupitel-
stvo se rovněž musí rozhodnout, za jakých 
podmínek bude prodej pozemkových parcel 
v této lokalitě realizovat, např. zda budou 
parcely zasíťovány na účet městyse, nebo 
zda se budou prodávat bez sítí atd. – to vše 
bude mít vliv na cenu stavebních parcel. 
Doporučila v tomto smyslu se žadateli 
jednat.

Zastupitelstvo vzalo žádost na vědomí 
a doporučilo jednat se žadateli tak, aby byla 
nalezena shoda v postupu.

* Různé
- Informace o kolaudaci cesty na 

Betlémě
Starosta informoval zastupitelstvo 

o skutečnosti, že cesta na Betlémě byla sta-
vebně dokončena a proběhla kolaudace. 
Dopravní inspektorát Policie ČR vydání sou-
hlasu ke kolaudaci podmínil instalací svo-
didel v úseku křižovatky u čp. 195 – odbo-
čení dolů směrem k Modlivému dolu. Proto 
bylo nutno zajistit osazení požadovaných 
svodidel, což znamenalo jisté finanční navý-
šení, ale bez tohoto opatření by nebyl vydán 
kolaudační souhlas. Po osazení svodidel byl 
Kolaudační souhlas vydán.

- Informace o žádosti p. Kotrlého 
Starosta městysu seznámil zastupitel-

stvo s e-mailovou žádostí pana Kotrlého, 
Kunvald 143, navazující na návrh místosta-
rosty na minulém zasedání o zajištění inter-
netového přenosu ze zasedání zastupitel-
stva. Paní D. Bolečková navrhla, zda by zajiš-
těním nemohl být vzhledem k jeho schop-
nostem p. Ing. Rusz. Starosta odpověděl, 
že s ohledem na to, že pan Ing. Rusz není 

na zasedání zastupitelstva přítomen, není 
vhodné o tomto návrhu rozhodovat. 

- Informace o frézování pařezů na kři-
žovatce u kostela

Starosta městyse uvedl, že pařezy jsou 
velmi silné, proto na ně bude stanovena indi-
viduální cena dle náročnosti práce. Pro infor-
maci uvedl, že cena za odfrézování pařezu 
o průměru nad 70 cm, se pohybuje ve výši 
okolo 1.300 Kč. Dále uvedl, že je nutné nej-
dříve sehnat souhlas vlastníka pozemku, 
a poté musí zastupitelstvo odsouhlasit, zda 
bude cena za odfrézování pařezů hrazena 
městysem. Paní D. Bolečková požádala, zda 
by mohla být zajištěna cenová nabídka.

Zastupitelstvo vzalo všechny informace, 
které zazněly v bodě Různé, na vědomí.

* Diskuse.
P. Mgr. Jindrová se dotázala na mož-

nost průchodu pro pěší v rekonstruo-
vané části komunikace pod nemovitostí 
u sv. Jána – starosta odpověděl, že osobně 
prověřil, že na této části komunikace je 
vyznačen přechodový koridor pro pěší, po 
kterém mohou bezpečně projít. Dále požá-
dala o umístění dopravního zrcadla na kři-
žovatce u Keprtových na dolním Kunvaldě, 
dle jejího názoru je při odbočování na křižo-
vatce z výjezdu od p. Jurčanové směrem do 
leva na most u Hotmarových velmi nebez-
pečné, uvedla, že již tuto žádost ústně vzná-
šela, a dotázala se, jak s ní bylo naloženo. 
Starosta uvedl, že tato žádost se dopo-
sud neřešila, ale je nutno posoudit na místě 
samém s odborníky. Je možné tedy oslo-
vit odbornou firmu, např. JAST Doudleby 
nad Orlicí, se kterou v těchto záležitostech 
městys běžně spolupracuje.

Paní Alena Foglová se v této souvislosti 
dotázala, zda by bylo rovněž možné umís-
tit zrcadlo na křižovatku silnice od Klášterce 
nad Orlicí s místní komunikací na Betlémě 
(odbočování při jízdě od Klášterce nad Orlicí 
na komunikaci Betlém), Díky vzrostlé a neu-
držované vegetaci soukromého vlastníka je 
místo dle jejího názoru velmi nepřehledné 
a nebezpečné.

Paní Jedličková požádala, zda by 
k bytovkám, kde je větší koncentrace obyva-
tel a také majitelů psů nemohly být umístěny 
další koše na psí exkrementy.

Zastupitelstvo vzalo všechny informace, 
náměty a připomínky, které zazněly v bodě 
Diskuse, na vědomí.
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Další zasedání Zastupitelstva Městyse Kunvald proběhnou ve čtvrtek dne  
12. listopadu 2020 od 18 hod. – s ohledem na opatření vyhlášená vládou ČR pro 

nouzový stav a ve čtvrtek 10. prosince 2020 od 19 hod. v sokolovně Kunvald. 

 Městys Kunvald informuje o vypsání finanční sbírky
Sbírka byla vypsána za účelem pomoci v tíživé životní situaci ve prospěch  

Magdaleny Furové.
Za tímto účelem byl zřízen u Komerční banky zvláštní bankovní účet číslo:

123-1107390227/0100.
Finanční sbírka je vypsána na období 2 let a po tuto dobu je možné na výše uvedený účet 

přispívat. Po ukončení sbírky budou finanční prostředky předány rodině Furových.

Čím žije naše kunvaldská škola...

Děti z mateřské školy se zúčastnily pro-
jektu MZe – Medová snídaně

Společenská rubrika

Poděkování. 
Děkujeme všem, kteří se v sobotu 26. 9. zúčastnili rozloučení s Gustou Ruszem 

v Domku Na Sboru. Vážíme si toho, že i přes nepřízeň počasí přišlo tolik lidí.
Děkujeme i za projevy soustrasti písemnou cestou. Pomáhá nám, že na nás myslíte 

v této pro nás těžké chvíli. Věříme, že Gustův typický humor bude mezi Kunvaláky žít dál.

Zarmoucená rodina
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Rozhovor s Mgr. Klárou 
Kodytkovou

Jak všichni víme, ředitelkou Masarykovy 
základní školy a mateřské školy Kunvald se 
stala Mgr. Klára Kodytková. Letošní školní 
rok je tedy prvním rokem jejího funkčního 
období. Čeká ji jistě mnoho nelehké práce, 
ale snad i radosti. Na její plány, názory, 
a také na její mladá školní léta jsem se 
zeptala prostřednictvím těchto otázek.

Náš rozhovor vznikal začátkem října, 
kdy byl vyhlášen nouzový stav. Jak toto 
kovidové období vnímáte v osobním i pro-
fesním životě?

Je to období velmi nepříjemné. Pro mě 
je asi nejhorší nejistota. Nic nefunguje nor-
málně, nikdo neví, co se zítra zase změní.

Tato doba je plná omezení, může být 
pro žáky něčím přínosná?

Určitě ano. Každý si z ní něco odnese. 
Někdo samostatnost, někdo poznatek, 

Tentokráte z foto příloh – zimy v Kunvaldu – autorem fotografií vlevo je Karel Režný:

Kunvald čp. 1

Sportování v zimě v Kunvaldu ve starých fotografiích 
(1950 – 1960) – skoky na lyžích

Kunvald  čp. 14 a čp. 278

Rozhovory Poledníku
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že ostatní lidé jsou pro něj důležití, nebo 
naopak, že pro něj zase tak důležití nejsou, 
někdo zjistí, že ho baví vyhledávat infor-
mace, nebo že ho nebaví vyhledávat infor-
mace,… je toho mnoho. Každý poznatek je 
přínosný, protože nás posune dál.

Je naše škola dostatečně zásobena 
ochrannými pomůckami? Jste připraveni 
a vybaveni na případnou distanční výuku?

Ano je, ochranné pomůcky máme 
v dostatečném množství. A jestli jsme při-
praveni na distanční výuku, to se ukáže. 
Technikou snad ano, v tomhle případě však 
zásadní roli hraje lidský faktor – a pro to 
děláme maximum. A v neposlední řadě je 
pro nás důležitá pomoc rodičů.

Pojďme teď zavzpomínat na dobu, kdy 
jste v lavicích kunvaldské školy sedávala 
jako žákyně. Jak na svá školní léta vzpo-
mínáte? 

Do kunvaldské školy jsem nastoupila do 
7. třídy, tedy v pubertě, a změna školy pro 
mě nebyla snadná. Ale škola mě vždycky 
bavila, do školy jsem chodila ráda, takže 
jsem si zvykla, a vidíte, jsem tu zas :).

Popište nám prosím svoji cestu k pro-
fesi pedagoga. Kdy Vás napadlo vrátit se 
do Kunvaldu jako paní učitelka?

Moje maminka tvrdí, že jsem učitelka 
odmalička. Asi na tom něco bude, když 
si vzpomenu, jak jsem jako malá učila 
panenky, pak i kamarádky,… Tak nějak to 
vyplynulo jedno z druhého, a když jsem 
končila vysokou školu, uvolnilo se v kun-
valdské škole místo. V té době už jsem byla 
vdaná, neměla jsem to daleko, tak jsem 
využila příležitosti.

Práce s dětmi je velmi náročná, jakým 
způsobem relaxujete?

Asi jako většina těch, kdo pracují se sku-
pinou lidí. Přijdu domů a potřebuji chvilku 
klidu a hlavně ticho. Mám ráda procházky 
přírodou, a skvěle se mi relaxuje u fyzické 
práce. Třeba štípání dříví je skvělý relax.

Kromě práce s dětmi Vám letos přibylo 
mnoho povinností souvisejících s funkcí 
ředitelky. Je něco, co Vás zaskočilo?

Pravda je, že té úřednické práce je 
o něco víc, než jsem si představovala, ale 

nemůžu říct, že by mě to zaskočilo. Co mě 
skutečně nepříjemně překvapilo, že mezi 
námi jsou tací, kteří se sníží k tomu, že 
posílají anonymní udání. Nabízí se otázka, 
proč nemají odvahu se podepsat? Bojí se 
konfrontace? Pak jsou to slaboši.

Jakou máte představu o budoucnosti 
naší školy? 

Věřím, že naše škola bude fungovat. 
Máme velkou podporu zřizovatele. Jsem 
velmi ráda, že kunvaldští zastupitelé jsou 
si vědomi důležitosti školy v obci a oceňuji 
jejich úsilí školu udržet, byť to obecní roz-
počet významně zatěžuje. Byla bych ráda, 
kdyby se zvýšil počet dětí, ale myslím si, 
že o zavádění supernových metod to úplně 
není. Škola je organismus, je to o lidech. 
Učitel by měl mít v sobě chuť a schop-
nost předávat, zprostředkovávat poznatky 
a hledat způsoby, jak to udělat.   Když 
budou ve škole učitelé, kteří budou praco-
vat v zájmu dětí a pro děti, bude to dobrá 
škola. Snažíme se o to.

 
Co by se mělo změnit letošní školní 

rok a co v dalších letech? 
Obávám se, že letos se změní hodně. 

Určitě nás nemine distanční výuka, 
povinná, a to bude velká změna – pro 
všechny zúčastněné. Další roky ukážou, co 
bude potřeba udělat, rozhodně nebudeme 
stát na místě, ale půjdeme dál.

Co si myslíte o celkové úrovni vyba-
vení tříd, učeben, kabinetů, šaten,…?

Tam bude třeba také měnit. Ale není 
možné dělat vše najednou, plánujeme 
postupné obnovování vybavení.

Jaké změny čekají školní jídelnu? 
Dojde i na změnu jídelníčku?

Vy víte, že je v plánu vybudovat novou 
školní jídelnu. Jsem ráda, protože pro-
blémy s ní se řeší už dlouho. Ale kdy k tomu 
dojde, nevím. Doufám, že brzy. A jídelní-
ček? To záleží na panu kuchaři nebo paní 
kuchařce, jaká jídla vybere a uvaří. Nevím, 
jestli jste nahlédla do tzv. spotřebního koše. 
Já ano. A protože zastávám názor, že jíst se 
má v přiměřené míře vše, jsem ráda, že 
se u nás vaří tak, jak se vaří. Ale o nějaké 
změny se snažíme.
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Jak se naše škola vyrovnává s konku-
rencí škol v okolí? Čím chcete „nalákat“ 
předškoláky a školáky do Kunvaldu?

V mateřské škole máme dobrou 
základnu. Myslím, že kdyby školka mohla 
přijmout více dětí, pomohlo by to i škole. 
Ale nemůže. Že by rodiče chtěli posílat děti 
z města na vesnici, o tom úplně přesvěd-
čená nejsem, i když najdou se tací. Naším 
cílem je spíš vytvořit podmínky pro to, aby 
nám děti neodcházely z 5. ročníku na gym-
názium. Mnoho rodičů si nepřipouští, že 
způsob výuky na 2. stupni je jiný než na 
prvním, a domnívají se, že když má dítě 
dobré známky v 5. třídě, na základce bude 
zahálet a musí na gymnázium. Kdyby děti 
zůstaly na základce, možná by se v 9. třídě 
rozhodly jinak. Já jsem na střední školu šla 
až po základce, a nemám pocit, že bych 
o něco přišla. Spíš naopak.

Jakým způsobem chcete řešit začle-
nění dětí se speciálními vzdělávacími 
poruchami?

Problematiku dětí se speciálními vzdě-
lávacími potřebami řešíme už teď. Několik 
jich ve škole máme. Položím vám otázku: 
Věříte, že váš praktický lékař je odborník?

Ano.
A nechala byste si od něj operovat srdce 

nebo koleno?
No to asi ne.
Přesně tak. Učitel je praktik. Poradí si 

s běžnými věcmi. Děti se speciálními vzdě-
lávacími potřebami ale potřebují odbor-
níka – speciálního pedagoga, který si umí 
poradit s těmi složitými věcmi. Na více tako-
vých dětí bychom potřebovali speciálního 
pedagoga, a toho nemáme. Je totiž problém 
sehnat pedagoga, a ještě větší speciálního. 

Jak podle Vás vypadá ideální spolu-
práce mezi vedením školy a učitelským 
sborem?

Vzájemná důvěra a respekt. Mít spo-
lečný cíl a za tím jít.

Spolupráce s rodiči je také velmi důle-
žitá, dáte na názor rodičů?

Pokud je rozumný, tak ano.

Budete kontrolovat kvalitu výuky jed-
notlivých pedagogů? 

Samozřejmě, to je moje práce. 

Jak případně motivovat učitele ke 
změně vyučovacích metod?

Ke změně metod si musí učitel dojít 
sám. Pokud mu je nařídím, nebude to fun-
govat. Já mu můžu nabídnout náměty, příle-
žitosti, pomoc, ale ostatní je na něm. Pokud 
se chce učitelství věnovat a má tu práci rád, 
metody hledá. 

Budete nějak řešit další vzdělávání 
učitelů a odměňovat ty, kteří pracují nad 
rámec svých povinností?

Další vzdělávání je pro učitele povinnost, 
a všichni si tuto povinnost plní. A práci nad 
rámec povinností ocenit umím.

Co lze nabídnout případným novým 
pedagogům? Proč by měli přijít pracovat 
právě do Kunvaldu? 

Nabídnout můžeme příjemné prostředí, 
dobré vztahy, hodné děti. No a pak to, co 
dává stát.

Děkuji za Váš čas a přeji mnoho sil, 
trpělivosti a zdraví. Ať se Vám ve funkci 
ředitelky daří.

Marta Gregušová

Stále se něco děje...!

Příště raději dobré zprávy…
Ano, je to pravda, stále se něco děje. Díky 

současné situaci se moc akcí v městysi sice 
nekoná, s politováním musíme také oznámit, 
že ani pravidelná a tradiční podzimní výstava 

se konat nebude. Bývalo to vždy pro mě tak 
trochu pohlazení po duši, i přes to, že výstava 
znamená i nějaké ty starosti a práci, ale to 
k tomu patří a dá se to s pomocí kolegů ochot-
ných pomoci dobře zvládnout. Váhali jsme 
do poslední chvíle, neboť při výstavě v naší 
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sokolovně se dá počet přítomných regulo-
vat, pokud bychom nedělali slavnostní zahá-
jení. Nakonec ale sám pan malíř zavolal, že 
výstavu raději odložíme na příhodnější dobu. 
Tak se tedy budeme těšit.

Tak to byla jedna z těch zpráv, které ve Vás 
vyvolají trochu zklamání, trochu lítost, ale 
nejsou tak zlé. Takové věci se prostě někdy 
stávají. 

Pak jsou ale zprávy, které Vás tak trochu 
„nadzvednou“ nebo přinejmenším udiví. 
V tomto případě anonym zaslaný na Krajskou 
hygienickou stanici týkající naší školy. 
Výsledek šetření jste si mohli přečíst výše. 
Anonym – v každé době ubohý nástroj lidí, 
které paní ředitelka v rozhovoru nazvala sla-
bochy. Já bych řekla, že jsou to politování-
hodní ubožáci. Problém je v tom, že ač jsou 
anonymy z velké většiny nepravdivé a posí-
lány se zlým úmyslem, umí často opravdu 
ublížit. V nejlepším případě zkazí náladu, 
vezmou chuť do práce. Ale ani ty anonymy, na 
kterých může zrnko pravdy být, nejsou o nic 
lepší – stále je to ubohý nástroj zbabělých lidí. 
Bohužel, dnes jsou všechny instituce nuceny 
se i těmito podněty zabývat, prošetřovat je, 
plýtvat časem svých zaměstnanců i lidí, které 
jedou kontrolovat a také penězi daňových 
poplatníků.

Druhou nemilou zprávou bylo zjištění, 
které se objevilo při vyvážení komunálních 
odpadů – ve žlutých velkoobjemových kon-
tejnerech zjistili naši zaměstnanci, kteří sta-
noviště pravidelně objíždějí, pomáhají svo-
zové firmě, ale také uklízejí nepořádek kolem 
kontejnerů, že jsou zde uloženy černé pytle 
s označením vysoce nebezpečného odpadu 
(viz foto), se kterým by měli manipulovat 
speciálně vyškolení zaměstnanci a odborná 
firma. Takovýto odpad skutečně do směs-
ného komunálního odpadu nepatří. Pokud to 

byl úmysl, pak byl opravdu špatný a pokud 
to byl žert, pak byl v dnešní době ještě horší. 
Svozová firma tyto pytle musela oddělit 
a odvézt je zvlášť k likvidaci a její zaměstnanci 
byli vystaveni riziku infekce.

Zpráva třetí – další nemilou skutečnost 
jsme díky zprávě a následnému telefonátu 
naší občanky – které moc děkujeme – zjistili 
s panem starostou v sobotu 17. 10. ráno. Být 
otevřené restaurace a hospody, možná bych 
si zprvu pomyslela, že to byl žertík nějakého 
„nachmeleného“ kamaráda dobrého moku, 
který se vrací v rozjařené náladě a má chuť 
jen tak něco provést nebo ukázat svou „sílu“. 
Ale hospody otevřené nejsou a způsob pro-
vedení tomu také nenasvědčoval. To sobotní 
ráno byly všechny dopravní značky upozor-
ňující na objížďku po Stezkách, mírně řečeno 
v nepořádku. Otočené, vytahané ze stojanů 
a zaházené – tu v kopřivách pod silnicí, tu 
v pastvině, v centru na trávníku, tu jenom 
pokácené. A protože to bylo na všech místech 
v Kunvaldě, kde jsou ty značky umístěné – 
z různých směrů, v různých místech, musel to 
být úmysl. Někdo si dal tu práci, objel všechna 
ta místa a provedl to, co zamýšlel. Vlastně 
také anonym. Nikdo není jistě z objížďky příliš 
nadšený, ale ten kousek silnice, na který jsme 
všichni tak žehrali, se bez objížďky opravit 
nedá. Při troše dobré vůle, toleranci a ohledu-
plnosti řidičů a používání vlastního rozumu, 
by jistě nemusely být krajnice (i přes nepří-
znivé deštivé počasí) tolik rozježděné. Stačí 
jet pomaleji, chvíli počkat tam, kde je prostor, 
když naproti jede auto, které ten prostor nemá 
a bezpečně se vyhnout. Ale to  bychom museli 
žít nejspíš v jiném světě. 

Tak příště v této rubrice – snad raději jen 
dobré zprávy! 

Jana Trejtnarová
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Mše na zahájení školního  
roku 2020/2021

Po letních prázdninách se v září děti opět 
sešly na dětské mši sv. V přímluvách byly před-
nášeny prosby za tento školní rok a pan farář 
dětem udělil zvláštní požehnání. Požehnal také 
jejich donesené aktovky a jiné školní potřeby. 
Poté jsme s rodiči konzultovali začátek výuky 
náboženství. Vzhledem k omezení školní 
docházky proběhlo naše setkání bohužel jen 
jednou. Věříme, že po zlepšení situace stih-
neme všechny naše plány uskutečnit.

Marta Gregušová

Okénko farnosti

Posvícení 
Posvícení našeho kostela se mělo slavit 

v neděli 18. října. Na tento den připadá 
i Světový den misií, proto naše Misijní klubko 
dětí připravovalo akci na podporu misiím. Nic 
z toho se však neuskutečnilo, jelikož z důvodu 
ohrožení zdraví, v souvislosti s výskytem koro-
naviru, byly bohoslužby od 12. října zrušeny. 

Marta Gregušová

Sport

Sokolský rouškový výlet  
19. 10. 2020

Po zazvonění budíku nás přivítalo chladné 
mlhavé ráno. K teplému oblečení a termo-
sce jsme poprvé letos museli přibalit i další 
povinné vybavení, a to roušky.

Autobus přijel přesně skoro na minutu 
a všichni s dobrou náladou vyrazili směr Mladeč.

Cestou už na nás začínalo vykukovat slu-
níčko. A opravdu se mezi mraky prodralo a pro-
vázelo nás od začátku trasy celý den. Vedlo nás 
kolem Řimických vyvěraček. Procházeli jsme 
pod Čertovým mostem. Tento most stavěli 
čerti a tak opravdu nikam nevede a nic nespo-
juje. Známe čerty – neposedy. Nikoho nepo-
slouchají a dělají si, co chtějí. 

Pokračovali jsme přes obec Páteřín, kde 
nám pózovali majestátní jeleni do arboreta 
v Bílé Lhotě. Tady nás přivítalo spoustu pozo-
ruhodných rostlin, stromů.  Náš průvodce 
nám dokázal povyprávět o každém lístečku, 
či kořínku tak poutavě, že jsme ani nedutali. 
Když jsme opustili arboretum, rozdělili jsme se 
na kratší a delší variantu do skupinek. Kratší 
odcházela směr Řimice obdivovat pravoslavný 
kostel Svaté Ludmily. Tito účastníci zájezdu 
zažili i odborný výklad o historii této stavby.

Zdatnější turisté pokračovali po vlastní 
ose na Bouzov. Tady, kdo chtěl, mohl i hrad 
navštívit.  Po pivku a prohlídce jsme pokračo-
vali přes Babí skálu propletenou stezkou lišky 
Bystroušky do Loštic. Tady jsme se všichni 
sešli v příjemné rodinné hospůdce na labuž-
nickou večeři.

Napapaní a spokojení jsme s rouškami 
usnuli blaženým spánkem. Štěstí nám přálo 
a počasí také.

Rozloučím se s Vámi zcela upřímnými 
a aktuálními slovy pana Byrona: Buď vždy 
veselý – to je nejlepší medicína. Veselost je 
filozofie příliš málo pěstovaná. Je slunečnou 
stranou života.  

Buďte zdrávi.

Za Sokol Kunvald – A. Foglová
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Šachový oddíl Kunvaldská a.s. dohrál své 
soutěže za sezónu 2019/20  teprve v červnu 
2020 dvěma víkendovými dvoukoly (soboty 
a neděle). Vir SARS-CoV-2 tehdy povolil a nám 
umožnil skončit v tabulce Krajského přeboru IIV 
na výborném 6. místě. Nejprve 27. 6. jsme zví-
tězili v Dolní Čermné 5:3 po výhře E. Dvořáka 
a St. Štěpána, remízy R. Hodek, St. Palla, 
St. Krčmář, J. Vaníček, G. Rusz a J. Tobiška. 
Nikdo neprohrál. Druhý den (neděle 28. 6.) 
jsme v posledním kole podlehli ŠK Řetůvce 
3,5:4,5. Jedinou výhru na 8.šachovnci si při-
psal T. Bém, remízy Verdian B., J. Vaníček,  
St. Palla, E. Dvořák a St. Krčmář.

Příprava na novou sezónu v ničem nepři-
pomínala, že to nebude vůbec jednoduché. 
Přihlásili jsme opět naše „Ačko“ do Krajského 
přeboru II a 3 rezervní mužstva do soutěže. 
1. problém pro nás nastal, když družstvo 
Žamberka nepřihlásilo tým do KP1, nýbrž do 
soutěže v které hrajeme my. Jelikož v uply-
nulých 2 sezónách jsme i my jim vypomáhali 
a tím jsme mohli spoléhat na hostování jejich 
hráčů u nás. Což letos již nebude.

Další rána a mnohem citelnější nastala 
v půlce září. V úterý 15. 9. jsem se navečer 
zúčastnil losování v Chocni. Druhý den nás 
navždy opustil naprosto nečekaně dlouholetý 
hráč, člen výboru, sponzor a kamarád Gusta 
Rusz. V padesátileté historii oddílu nehrál 
pouze první 2 roky. Zasloužil se o to, že se 
o našem ŠO vědělo nejen v Pardubickém kraji. 
Bude nám chybět.

Co tedy budeme vůbec hrát? S odchodem 
Gusty nám v tento čas rázem skončili prak-
ticky 4 hráči a soupisky se měly odevzdat za 
2 dny. Jedna z variant byla, že do soutěže při-
hlásíme jen 2 družstva. Tedy „Ačko“ do KP2 
a „B“ a „C“ do soutěže.

Nakonec jsme se shodli, že by i Gusta při-
vítal, že to dáme dohromady, což se nakonec 
podařilo, díky všem aktivním spoluhráčům.

Sezóna byla zahájena Krajskou soutěží 
v neděli 4. 10. 2020.

1. kolo KUB – KUC   3,5:1,5
derby pro “Béčko“

KUD – Mistrovice B  3,5:1,5
úspěšný vstup „Déčka“ do soutěže.

Vir však opět nabral na síle, nastala tvrdá 
opatření, která se dotkla našeho společen-
ského a sportovního života. V tuto chvíli již 
jsou veškeré soutěže přerušeny do 3. lis-
topadu. 

Až budete číst tyto řádky, již víte, jak je to 
s tím virem.

V každém případě již nemohou v jednom 
termínu doma hrát 3 naše družstva se svými 
soupeři s ohledem na rozestupy. Tudíž jedno 
družstvo bude muset hrát v Klášterci n. O. 
2. kolo Krajské soutěže, které se mělo hrát 
1. 11., je odloženo na neurčito.

Krajský přebor II a jeho 1. kolo se mělo hrát 
s A týmem Mistrovic 18. října a je odloženo na 
neurčito.

Tak jak bylo výše uvedeno, pro nás bude 
KP mnohém složitější. Na 1. prkně bude hrát 
J. Buráň a měl by odehrát aspoň polovinu 
utkání (to je posila), na přestup přišel P. Hejl. 
Jinak „A“ tým nedoznal dalších změn. Průměr 
naší základní sestavy, tj. 8 hráčů, je 52 let! 
Z 12 mužstev jsou však 3 týmy ještě starší – 
Dolní Čermná, Choceň a Moravská Třebová.

Ani los k nám nebyl příliš přívětivý. 1. kolo 
bylo odloženo, 2. kolo doma 8. 11. s Českou 
Třebovou A, 22. 11. máme hrát v Moravské 
Třebové A, a 6. 12. doma s Žamberkem A. 
10. ledna 2021 zajíždíme do Svitav na „B“.

 Za ŠO K. a. s. 
E. Dvořák
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-ka Zdenka

Připravila  
již třetí pokračování

Cvičení pro ženy a muže 60+
ale

cvičit začneme až v "lepších časech".
Pozvánku s termínem 1. cvičení vyvěsím hned, jak to půjde. 

Tužme se!



Veselé Vánoce  
a šťastný  
nový rok! 

PF 2021
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1.

3.

5.

2.

4.

1. Děti z mateřské školy u nového hasičského auta.
2. Na sokolském výletu.
3. Předškoláci v mateřské škole.
4. Mše svatá byla také pro děti s prosbou za jejich úspěšný školní rok.
5. Prvňáčci s paní ředitelkou v sokolovně – první školní den.


